
  

 
 
Aan: Bestuursleden F-ACT Nederland 
Van: Karin Bonouvrie 
Datum: 6 september 2013  
Betreft: Verslag bestuursvergadering F-ACT Nederland d.d. 2 september 2013  
Status:        vastgesteld 25-11-13 
 
Aanwezig: 

• Niels Mulder (EAOF) 
• Katinka Kerssens (GGZ NHN) 
• Dienke Boertien (KCPhrenos, ervaringsdesk) 
• Frits Bovenberg (GGZ Consult) 
• Hans Kroon (Trimbos) 
• Karin Bonouvrie (secretariële ondersteuning, notulist) 

 
Afwezig met afmelding: 

• Patricia Schell (K&J: Lucertis)  
• Ronald van Gool (GGZ Ingeest) 
• Jasper van Marle (GGZ Drenthe) 
• Ingrid Willems (Verslavingszorg, VNN) 
• Marjan ter Avest (LPGGZ) 
• Xavier Moonen (LVG: Koraalgroep Sittard / Kenniscentrum VG / Universiteit Amsterdam) 

 
 
1. Welkom en vaststellen agenda  
Voorzitter Niels Mulder heet de aanwezigen welkom. Het ledenaantal is 351.   
Na het toevoegen van ‘diverse bespreekpunten’ bij punt 2 wordt de agenda vastgesteld. 
 
2. Diverse bespreekpunten 
DBC’s 
Niels Mulder meldt dat er berichten van instellingen zijn dat het sluiten van bedden en ambulant gaan 
werken meer kost dan dat het oplevert. Deze perverse prikkel houdt ambulantiseren mogelijk tegen. 
Kliniek bedden sluiten lijkt een verliespost te zijn. Op Klinische DBC wordt meer verdiend dan op 
ambulante DBC. Dit moet worden uitgezocht.  
Hans zal intern de vraag ‘is er verschil tussen klinische DBC en ambulante DBC?’ bespreken en Katinka 
Kerssens zoekt mensen, zoals Rob Laane, beleidsadviseur bij VGZ, die F-ACT Nederland daarin kan 
adviseren. RvB-leden Jos Brinkmann en Marijke van Putten van GGZ NHN zitten momenteel ook 
middenin deze materie. Via de mail informeren bestuursleden elkaar en het onderwerp wordt geagendeerd 
voor bestuursvergadering van 25 november.  
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Gewonnen rechtszaak patiënt over eigen risico 
In Friesland heeft een patiënt een rechtszaak gewonnen die niet om (bemoei)zorg gevraagd heeft en wel 
Eigen Risico moest betalen. In de ALV van 1/11 kan het onderwerp aangekaart worden.  
Het heeft met WGBO te maken. Omdat er geen behandelovereenkomst is, zou de zorg ook niet rechtmatig 
zijn. Katinka Kerssens zoekt contact met GGZ Friesland over deze kwestie. Nader bericht: dit heeft zich 
afgespeeld bij Parnassia. Niels zoekt e.e.a. verder uit.  
Onderzoekje/enquête voor teamleiders/coördinatoren ACT en FACT teams 
Katinka Kerssens, Hans Kroon en Niels Mulder hebben een onderzoekje/vragenlijst opgesteld voor 
teamleiders/coördiatoren F-ACT teams over gevolgen eigen risico. Deze gaat over 2013 en zal via google 
drive verspreid worden.  
Besloten wordt dat het bestuur vaker een enquête verspreid ivm de nuttige kennisresultaten hiervan en 
deze ook terugkoppelen aan onze leden. 
 
3. Mededelingen per bestuurslid 
Katinka Kerssens 
- In november komen Japanse collega’s een week op werkbezoek en bezoeken ook GGZ NHN. Deze week 
wordt vanuit Trimbos Instituut georganiseerd. De Japanse mede-organisator is websitedeskundige. Er 
worden foto’s gemaakt en een artikel voor op de website.  
Dienke Boertien 
- Bij KennisCentrum Phrenos moet er in het kader van de passende zorg van LPGGZ een plan van aanpak 
worden geschreven. Gekeken moet worden hoe dit op elkaar aangesloten kan worden bij de werkgroep 
ambulantisering van het Trimbos Instituut. Nuttig als F-ACT Nederland hierbij betrokken blijft. 
 
 
4. Ingekomen post 
N.v.t. 
 
5. Verslag Hei-dag CAF –  F-ACT Nederland 14 juni jl 
Het ontvangen verslag van CCAF was voor de gehele heidag niet alleen het deel waar F-ACT Nederland 
bij betrokken was. Het gevoel ontstond dat CCAF al enkele fases verder was in gedachten mbt de 
toekomst en samenwerking met F-ACT Nederland dan F-ACT Nederland zelf. In de basisgedachten van 
CCAF kan het bestuur zich vinden. CCAF moet zich puur met certificeren bezighouden. 
 
Er is een aparte werkgroep nodig voor de modelgetrouwheidsschalen. Michiel Bahler van GGZ NHN 
heeft een algemene tekst opgesteld. Auditoren kunnen ‘tips en trucs’ doorgeven. Niels Mulder en Hans 
Kroon brengen het onderwerp ‘formeren werkgroep Getrouwheidsschalen’ in tijdens de 
bestuursvergadering CCAF dd 13 september of een volgende CCAF bestuursvergadering. 
 
Begin 2014 wordt de heidag herhaald, deze moet nog gepland worden. Overlap van allerlei mensen van 
CCAF en F-ACT Nederland is gewenst. 
 
Mbt de concrete actiepunten onderaan pagina 3 van het verslag gaat punt 1 Herziening FACTs inderdaad 
gedaan worden door gezamenlijke werkgroep vereniging en stichting. Punt 2 om de gezamenlijke visie te 
publiceren blijft voorlopig een CCAF punt omdat de keuze nog niet definitief genomen is. Visie overlapt 
en missies worden helder. CCAF wil zich vooral bezighouden met certificeren en F-ACT Nederland met 
ontwikkeling en onderzoek. Met punt 3 is het bestuur van F-ACT Nederland het eens om dat overlap 
groter te maken tussen CCAF en F-ACT Nederland. 
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Gekeken wordt naar de ‘kritische punten’ voor F-ACT Nederland. Vooral ‘scholing’ verbeteren is 
belangrijk. En F-ACT Nederland moet zeker bijdragen aan de maatschappelijke participatie.  
Behoefte is er aan een werkgroep certificeren waar ook een bestuurslid F-ACT Nederland aan deelneemt 
en Michiel Bahler voorzitter van wordt.  Zie 10b. 
5a. Voorstel nieuwe bestuursvorm 
Idee is er om de voorzitters of leden van de Landelijke Platforms deel te laten nemen in het bestuur van  
F-ACT Nederland ivm overlapping. Ivm punt 9 is er behoefte aan deskundigen zoals Margret Overdijk, 
Michiel Bahler en Philippe Delespaul dat zij deelnemen in het bestuur van F-ACT Nederland.  
5b Vergaderfrequentie 
Voorstel blijft om elk kwartaal (dus 4 x per jaar) bij elkaar te komen als bestuur. Voorstel wordt door 
Niels Mulder gemaakt om dit voor te leggen aan alle leden van de vereniging. Eigen plannen zijn om 
CCAF leden bij Platforms te laten deelnemen en werkgroepleden ook bij elkaar te laten komen. 
 
Het Dagelijks Bestuur zal frequenter bij elkaar komen. Katinka zoekt het uit in de statuten of dit idee eerst 
tijdens een ALV ingebracht moet worden. Het DB moet pro-actief zijn. Voor de bestuursvergadering van 
25 november wordt ‘speerpunten 2014’ geagendeerd.  
 
Niels zal aan elk bestuurslid vragen hoe men eigen rol de komende 2 jaar ziet, dit gaat per mail en is voor 
de eerstvolgende bestuursvergadering op 25-11 geïnventariseerd. Als er daardoor plekken vrijkomen dan 
opvullen in overleg met onze leden. In 2014 inrichten. Tijdens ALV 1/11 wordt als het lukt qua 
voorbereiding de DB-structuur voorgesteld. 
 
Naschrift: Niels vindt het te snel gaan. Hij zou eerst nog eens goed met een groter gedeelte van het 
bestuur willen brainstormen over een nieuwe structuur voordat het voorgelegd wordt aan de ALV. 
 
6. Financiën 
6a. Financiële situatie F-ACT Nederland 
De financiële situatie van F-ACT Nederland is niet goed. Mede omdat leden niet op tijd of niet betalen. 
Ook kost het ondersteunen van F-ACT Nederland meer tijd dan van te voren verwacht. Ondersteuner 
Karin Bonouvrie staat reeds 64,5 uur in de plus die (nog) niet uitbetaald kunnen worden. Zij werkt 
momenteel via uitgestelde betaling en hoopt op betere tijden ivm de financiën omdat zij F-ACT 
Nederland ook graag wil ondersteunen en vertrouwen heeft in verbetering.  
Katinka Kerssens gaat uitzoeken hoeveel een automatische incasso kost.  
6b Verwerven extra inkomsten 
Bestuurders van organisaties zouden F-ACT Nederland kunnen sponsoren. Met ‘fondsenwerving’ moet 
een werkgroep zich mee bezig houden. Ronald Luijk van ZN wordt door Niels Mulder gevraagd of zij F-
ACT Nederland willen sponsoren. Ook kan het Innovatiefonds worden aangesproken. Zodra werkgroep 
‘FACT en financiën’ wordt opgericht kan het punt besproken worden. Frits Bovenberg weet hoe e.e.a. in 
elkaar steekt. 
6c ‘wanbetalers’ contacten 
Frits Bovenberg wil de leden contacten die te laat zijn met het betalen van hun lidmaatschapsgeld voordat 
zij gedwongen uitgeschreven worden. Ook zal Frits het stukje schrijven over F-ACT Nederland incl 
ledenwerving voor Sociale Psychiatrie en Rehabilitatie. 
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7. Verslag bestuursvergadering 13 mei jl. incl. actielijst 
Tekstueel 
Het verslag wordt goedgekeurd. 
Naar aanleiding van 
N.v.t. 
Actie- en PM-lijst 
Er is een zorginkoopcombinatie, hangt in de lucht en is verschillend per gemeente. Actiepunt mag 
verwijderd worden. 
De actie- en PM-lijst wordt aangepast. 
 
8. Berichten uit Platforms 
8a. Lokale FACT platforms 
Laurian Beerthuizen van Bavo Europoort heeft een Platform opgericht alleen voor psychiaters die 
gesponsord wordt door farmaceut Janssen. Het bestuur van F-ACT Nederland staat hier sceptisch 
tegenover en stimuleert e.e.a. niet. 
8b Stand van zaken platforms 
Is niet specifiek besproken ivm tijdgebrek. 
8c. Lijstje platforms en hun voorzitters 
Het lijstje wordt besproken en aangepast. Zo kunnen de Platforms ‘ouderen’ en ‘epa/volwassenen’ eraf. 
Voor een volgende bestuursvergadering kan de voorzitter van HIC, IHT en Dubbele Diagnose uitgenodigd 
worden voor kennismaking. Samenwerking IHT, HIC, DD agenderen voor volgende bestuursvergadering. 
 
Voorkeur wordt uitgesproken als Margret Overdijk van Pro Persona ook een F-ACT Nederland 
bestuurslid wordt.  
 
9. FACT Congres 
9a. Stand van zaken 19/9 – terugkoppeling Katinka 
De dagvoorzitter was moeilijk te vinden. Mirjam Schleijpen van GGNet is dagvoorzitter geworden. De 
aanmeldingen liggen nu rond 200 personen. Er zal net ‘kiet’ worden gespeeld waardoor F-ACT Nederland 
hoogstwaarschijnlijk geen 10% van de winstdeling kan ontvangen. 
9b. Stand F-ACT Nederland 
Alle aanwezige bestuursleden en Karin Bonouvrie bemensen deze stand en de banners worden weer 
geplaatst. Position paper kan hier worden uitgedeeld, flyers en pennen worden meegenomen. 
9c. 2014: GGZ Friesland, wie gaat van het bestuur in de commissie plaatsnemen? 
Katinka Kerssens heeft tijd en zin om wederom daarin plaats te nemen, mede zodat er constantheid is. 
Voorwaarde is om meer imput vanuit het bestuur aan Katinka door te geven. Frits Bovenberg zal zich ook 
extra vanuit de achterban voor FACT Congres 2014 inzetten. 
9d. Verslagen Congres Aviles 
Het congres was erg leuk, er waren gerenommeerde sprekers. Entourage was fantastisch. Financieel is er 
‘kiet’ gespeeld. Over 2 jaar vindt EAOF congres in Oslo plaats.  
Zodra Ronald van Gool zijn reactie op het verslag gegeven heeft, kan het verslag op de site.  
‘Resourch FACT’ zou een onderwerp voor een FACT Platform (familie/vrienden) kunnen zijn meldt de 
voorzitter. Of ‘eigen kracht – RACT’ voor de ALV van 1/11.  
9e Masterclass 18/9 – Position Paper 
Katinka gaat de position paper in een mooie lay-out mailen aan de bestuursleden ter verspreiding in eigen 
netwerk en het doorgeven aan de organisatie van Masterclass 18/9 of elke spreker hier aandacht aan wil 
besteden. Tevens worden er geprinte versies verzorgd voor alle deelnemers van het FACT Congres. 
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9f FACT Congres 2015 
Procedure opstarten mbt FACT Congres 2015. Tevens is de wens dat F-ACT Nederland optreedt tijdens 
alle FACT Congressen. De organisatie kan veel centraler en niet ieder voor zich. 
 
10. Werkgroepen 
De mensen voor Platforms en werkgroepen die opgericht moeten worden kunnen al worden uitgenodigd.  
10a. Werkgroep scholing – eenmalig bij elkaar laten komen? 
Er wordt geïnventariseerd of er behoefte aan is. Indien positief wordt deze eerste bijeenkomst gekoppeld 
aan de bestuursvergadering van 25 november. 
10b. Werkgroep (F)ACT modelgetrouwheidsschalen 
De werkgroep ‘doorontwikkeling FACT-schalen’ zou uit een combinatie van CCAF-bestuursleden en  
F-ACT Nederland-bestuursleden kunnen bestaan waarvan Michiel Bahler de voorzitter kan zijn.  
10c. Werkgroep Onderzoek 
Er is weinig evidence voor F-ACT waardoor behoefte aan bewijzen en dus onderzoek. Afgesproken wordt 
dat de werkgroep ‘wetenschappelijk beraad’ – voor vragen en initiëren wordt opgezet. Voorgesteld wordt 
om Philippe Delespaul, Rene Keet, Jaap van Weeghel en Michiel Bahler daarin te laten plaats nemen. 
Philippe zou deze werkgroep kunnen trekken en in het bestuur van F-ACT Nederland kunnen 
plaatsnemen. Vanuit deze werkgroep kunnen er interessante artikelen vanuit F-ACT Nederland naar haar 
leden worden gestuurd. 
10d Werkgroep financiële vraagstukken 
Doordat F-ACT Nederland te weinig gelden heeft is er een jacht naar subsidies en fondsen nodig. Katinka 
Kerssens hoopt dat Margret Overdijk zich hiervoor wil inzetten. De werkgroep ‘FACT en Financiering’ 
wordt opgezet olv Katinka en hopelijk Margret.  
 
11. Overige geplande bespreekpunten 
11a. Nieuwsbrief september/oktober 
Karin Bonouvrie zal alle voorzitters van het Platform verzoeken iets vanuit hun Platform te schrijven. Ook 
alle bestuursleden worden verzocht onderwerpsuggesties naar voren te brengen. Katinka Kerssens helpt 
met de opmaak en het trekken voor de teksten en Karin Bonouvrie zal opnieuw Jeroen de Haan-Rissmann 
benaderen om mee te helpen schrijven. 
11b. Ondersteunende rol van F-ACT Nederland mbt herstelondersteuning bij organisaties 
Dienke Boertien van Platform Ervaringsdeskundigen geeft aan dat zij niet goed gefaciliteerd worden en 
geen rol hebben. Ervaringsdeskundigen moeten meer uitgedragen worden, het implementatietraject moet 
duidelijk zijn. Er moet een richtlijn komen over de inzet van de ervaringsdeskundige als herstelconcept 
wat leidend is.  Het FACT Congres 2014 gaat ook over ervaringsdeskundigen. Lentis gaat vragenlijst 
uitzetten onder alle FACT-teams via Platform Ervaringsdeskundige. De ervaringsdeskundigen moeten het 
invullen. Resultaten van dit onderzoekje kan ook getoond worden op het FACT Congres 2014. 
 
12. Rondvraag en sluiting 
Maandag 25/11 is de volgende bestuursvergadering en 1 november de volgende ALV waarbij RACT -
eigen kracht, DB-structuur, gewonnen rechtszaak patiënt Eigen Risico en  DBC’s geagendeerd staat. E.e.a. 
wordt via de mail voorbereid. 
De voorzitter sluit de vergadering om 16.25 uur en dankt een ieder voor zijn/haar inzet. 
 
De volgende bestuursvergadering zal plaatsvinden op maandag 25 november 2013 van 13.45-16.15 uur 
bij Trimbosinstituut te Utrecht (Herman Broodzaal). 


